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 نگاهی به ماجرای برگزاری کنسرت
 در تخت جمشید از سوی علیرضا قربانی

 جدال مخالفان و موافقان
 ادامه دارد!

در پاســخ به همه نقدها تیم برگزاری کنســرت 
علیرضا قربانی در متنی توضیحاتی را ارائه داد آنها 
اعلام کردند که طی ماه ها بررسی علمی و مطالعه 
و مشــورت با متخصصان و متولیان نگهداری این 
بناها، دغدغه مندانه تلاش شــده اســت که با در 
نظر گرفتن تمامی ملاحظات لازم برای پیشگیری 
از هــر گونه آســیب یا اثر منفی از هــر نوع و به 
هر طریق بــه بناها و محوطه این آثار باســتانی، 
محــل اجرا به فضایی با فاصله مطلوب و اصولی از 
بناها و پشــت به سازه ها برای جلوگیری از انتقال 
ارتعاشــات و امواج صدا به واسطه انتقال از طریق 
جریان هوا و یا ارتعاش مستقیم به بنا و نیز تجمع 
مراجعــان و ترددهای غیرضــروری و غیراصولی 
در محدوده ســایت طراحی شــود، به گونه ای که 
هیچ گونه عملیــات عمرانی یا تخریبی در محوطه 
ســایت صورت نپذیرد و در واقــع محل اجرا در 
فضایی کاملًا خارج از ســایت اصلی و تنها با نما و 
دید کافی به بنا خواهد بود. این امر حتی در مورد 
اســپیکرهای صحنه نیز بــا جایگزینی هدفون به 
جای اسپیکر برای نوازندگان در نظر گرفته شده تا 
هیچ گونه انتقال ارتعاش به سازه ها صورت نپذیرد.
*دیدگاه جهانی درباره برگزاری کنسرت در 

بناهای تاریخی
دیــدگاه جهانی در مورد برگزاری کنســرت ها در 
اماکن تاریخی یکسان نیست و می تواند بر اساس 
ارزش های فرهنگی، اهمیت مکان، قوانین محلی و 
تأثیر احتمالی بر مکان تاریخی به طور گسترده ای 
متفاوت باشــد. برخی از اماکن تاریخی به عنوان 
مراکــز فرهنگی دیده می شــوند و به طور منظم 
برای کنســرت ها و رویدادها اســتفاده می شوند، 
چون می توانند جمعیت زیــادی را در خود جای 
دهند و فضای منحصر به فردی را فراهم کنند. به 
عنوان مثال، سالن های کنسرت نمادین در سراسر 
جهان، که ممکن است از اهمیت تاریخی برخوردار 

باشند، اغلب برای انواع اجراها استفاده می شوند.
با ایــن حــال، نگرانی هایی در مــورد حفظ این 
مکان هــا وجــود دارد، زیــرا تجمعــات بزرگ و 
زیرســاخت های لازم برای کنسرت ها می تواند به 
یکپارچگی تاریخی مکان آسیب برساند. بنابراین، 
در حالی کــه برخی از اماکــن تاریخی به عنوان 
مکان هایی برای رویدادهای فرهنگی جشن گرفته 
می شــوند، برخی دیگر هم ممکن اســت به دلیل 
حفاظــت با محدودیت های ســختگیرانه ای برای 
چنین فعالیت هایی مواجه شوند و اجازه برگزاری 

رویدادهای بزرگ در آنها داده نشود.
هنوز مطالعات زیادی به طور خاص برای بررســی 
تأثیرات نویز کنسرت ها بر ساختمان های تاریخی 
انجام نشــده است، تحقیقات نشــان می دهد که 
ســطوح بالای نویز می تواند تأثیــرات مضری بر 
مواد ســاختمانی داشــته باشــد. به عنوان مثال، 
یک مطالعه مواد ســاختمانی مورد اســتفاده در 
ســاختمان های تاریخــی را در معرض ســطوح 
مختلف قدرت صدا از ۸۰ تا ۱۳۰ دسی بل قرار داد 
پس از آن مشاهده شــد که برخی از تجزیه ها بر 
روی سطح نمونه های سنگی که در معرض سطوح 

نویز بیشتر از ۸۰ دسی بل بودند، رخ داده است.
ارتعاشــات، که می توانند توسط صدای بلند ایجاد 
شــوند، پتانسیل آســیب رســاندن به سازه های 

تاریخی و مجموعه های هنری را دارند
نکته دیگری کــه باید در نظر گرفت این اســت 
که ارتعاشــات، که می توانند توســط صدای بلند 
ایجاد شوند، پتانسیل آسیب رساندن به سازه های 
تاریخی و مجموعه های هنری را دارند. صدای بلند 
می تواند به چندین روش به بناهای تاریخی آسیب 
بزند. اولین مورد، تأثیر فیزیکی مســتقیم نویز بر 
مواد ســاختمانی است. صداهایی با فرکانس بالا و 
دسی بل های زیاد می توانند باعث ایجاد ارتعاشاتی 
شــوند که به ساختار سنگ ها و مصالح دیگر فشار 
وارد کنند. این ارتعاشات می توانند منجر به ترک 
خوردگی، جدا شــدن قطعات و حتی فروپاشــی 

بخش هایی از بنا شوند.
دومیــن مورد، تأثیرات غیرمســتقیم نویز اســت که 
می توانــد بر روی محیط اطراف بنــا تأثیر بگذارد. به 
عنوان مثال، نویــز می تواند حیوانات و پرندگان را که 
در حفظ تعادل اکوسیستم های اطراف بناهای تاریخی 
نقــش دارند، بیــرون براند. این موضــوع می تواند به 
تغییرات زیست محیطی منجر شود که بر سلامت کلی 
بنا تأثیر می گذارد.سومین مورد، تأثیر نویز بر روی مواد 
حفاظتی اســت که برای محافظت از بناهای تاریخی 
استفاده می شوند. نویز مداوم می تواند باعث فرسایش و 
تضعیف این مواد شود، که در نتیجه می تواند به کاهش 
مقاومــت بنا در برابر عوامل محیطی مانند باران و باد 
منجر شود.بنابراین، مهم است که سطوح صدا در طول 
رویدادهایی که در اماکن تاریخی برگزار می شوند، به 
دقت در نظر گرفته و مدیریت شــوند تا از آسیب های 

احتمالی جلوگیری شود.

ادامه از صفحه 6

زمان بندی بازگشت حجاج مازندرانی از 
سرزمین وحی

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرودگاههای 
مازندران : اکبر حســنی مدیــر کل فرودگاه های 
مازندران  بــا بیان اینکه نخســتین گروه حجاج 
مازندرانی ساعت ۵۵ :۹ چهارشنبه ۱۳ تیرماه وارد 
فرودگاه بین المللی شهدای ساری می شوند، گفت: 
طبق برنامه اعلامی ، عملیات بازگشت حجاج بیت 

ا...الحرام، تا ۲۰ تیرماه ادامه خواهد داشت.
وی افزود: بر اســاس برنامه های اعلام شــده به 
فرودگاه های اســتان، در روز نخست ۲ پرواز و در 
روزهــای بعد بازگشــت ، از ۱ الــی ۴  پرواز وارد 

فرودگاه بین المللی شهدای ساری خواهدشد.

خبر

عدالت جنسیتی و زنان
آیا علت سیاست مردانه است یا عدم خودباوری زنان؟ 
یا شاید به وضوح برایتان مسجل شده که زنان به واسطه 
پاکی در امور اقتصادی نمیتواند آنگونه که مردان انتظار 
دارند باشند؟ در مناظره سوم دلخوش به این بودم که اگر 
در دو مناظره قبل زنان نادیده انگاشــته شده اند در این 
مناظره که زن و خانواده یکی از موضوعات مهم آن هست 
حتما کاندیداهای محترم برای تعالی و رشد زنان که نیمی 
از جمعیت کشور را تشکیل می دهد برنامه  های اساسی و 
راهبردی برای پیشرفت و توسعه زنان دارند. ولی افسوس 
که صحبت ها در خصوص زنان بسیار سطحی و مبتدی 

بود نه خبری از برنامه و نه نشانی از توسعه !!! 
کاندیدای محترم هرکدام به طرقی نقطه نظراتشــان 
را بیان فرمودند یکی با خیال داشــتن مدلی جهانی در 
حوزه ی زنان ســخن میگفت و دیگری با پرسشگری ها 
و رفرنس  های اشتباه به اصول قانون اساسی، میخواست 

خودش را فرهیخته و دانا نشان دهد.
آن یکی تلاش کرد زن را بیشــتر تحت عنوان عنصر 
مهم در خانواده به عنوان یک زن قدرتمند نشان دهند. 
و دیگــری وعده بــه زن ایرانی را در خدمات رســانی 
حمایــت از آن در برابری فرصت ها بیان کرد و در نهایت 
قانونگذار ما با بیان اینکه برابری جنسیتی را قبول ندارد 
ولی عدالت جنســیتی را قبول دارد بر شور انتخاباتی و 
شعور زنان یکه تازی کردند و اینجاست که باید پرسید؟ 
کدام عدالت جنسیتی؟ همان قانون عدالت جنسیتی که 
دولت سیزدهم با نگاه متعصبانه و غیر کارشناسانه، با این 
توجیه که در حال اجراست در برنامه هفتم حذف کردند؟ 
اصلا دولتمردان می دانند عدالت جنسیتی، یعنی عدالت 
میان زنان و مردان با درنظرگرفتن استعدادها، وظایف و 

نقش های متفاوت آنها در جامعه؟ 
عدالت جنســیتی نه تنها دردولت سیزدهم بلکه در 
دولتی که پیشــنهاد دهنده آن بود نیز مغفول ماند. ما 
در خصوص رشد زنان  به لحاظ قانونی مشکلی نداریم 
، کافی اســت به زنان اعتماد کنید وبا اصلاح ساختارها 
، فرصت برابر میــان زن و مرد را فراهم نمایید. النهایه 
تــا آخر مناظره را دیدم و یــک برنامه    ای مدون و امید 
بخشی که بتواند یک همبستگی و هم صدایی در حوزه  
زنان برای به ثمر نشاندن استحقاق و شایستگی  های آنها 
داشته باشد ارائه نگردید و این برای من و مائی که چشم 
به سیستم مردانه برای توسعه حوزه ی زنان دوخته ایم 
نه تنها قابل پذرش نیست بلکه مأیوسانه است اینجا بود 
که این شعر شــیخ بهایی مصداق واقعی بغض در گلو 

مانده ، به خاطرم آمد.
رواست گر من از این غصه خون بگریم، خون سزاست /

گر من از این غصه زار گرییم، زار     
 فعال حقوقی و حوزه ی زنان

ادامه از صفحه اول

همدلی|  اســتاندار فارس، با اشاره به سفر 
نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری به این 
اســتان گفت: قطعا در جریان این ســفرها 
همانند ســایر موارد اصل بــی طرفی را در 
خصوص تمام نامزدها رعایت خواهیم کرد. 
محمد هادی ایمانیه، شــامگاه شــنبه در 
جلســه بررســی اقدامات انجام شده برای 
برگزاری چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری افزود: البته هرکدام از نامزدها در 
دارند  ملی حضور  مختلف  مســئولیت های 
اما از دید برگزارکننــدگان انتخابات، همه 
محتــرم هســتند و در فضاهایی که از قبل 
پیش بینی شــده به بیان برنامه های خود 

می پردازند.
وی از هــواداران و حامیــان نامزدهــا نیز 
خواســت تا ضمن رعایت اخلاق، نسبت به 
رعایت احترام هواداران ســایر نامزدها هم 

اهتمام ویژه داشته باشند.
تداوم راه خدمت با مشارکت و انتخاب 

صحیح
اســتاندار فارس، با اشاره به اقدامات متعدد 
انجام شــده در دوران ریاســت جمهوری 
شهید رئیســی گفت: با مشارکت مردم در 
انتخابات و انتخاب صحیح، شاهد تداوم راه 

خدمت به مردم و کشور خواهیم بود.
ایمانیه افزود: مدیران برگزارکننده انتخابات 

در تلاشند تا همانند آنچه در ایام منتهی به 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای 
اســلامی در فارس انجام شــد تکرار شود؛ 
تاکید متولیان امر انتخابات بر این است که 
امنیــت انتخابات و امنیت صندوق ها کاملا 
تامین شــود و با جدیت و پشتکاری که در 
متولیان حوزه تامین امنیت در استان وجود 

دارد قطعا این امر میسر خواهد شد.
او اظهــار کــرد: در بحــث تامیــن امنیت 

انتخابــات همانند اقدامات انجام شــده در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری اقدام خواهیم کرد تا آنچه 
مــردم انتخاب می کنند به درســتی بیان 

شود.
اســتاندار فارس گفت: نظام ما به صندوق 
های رای به عنوان صندوق های امانتی که 
در اختیــار برگزار کنندگان قرار گرفته نگاه 
می کند و برنامه ریزی ها در استان به این 

ســمت است تا این اصل اساسی به درستی 
محقق شود.

ایمانیــه افــزود: حاصل مشــارکت مردم، 
طبیعتا فعالیت ها و اقداماتی خواهد بود که 
دولت سیزدهم و تلاش های شهید رئیسی 
و دولت خدمتگزار در مدت سه ساله فعالیت 
خود انجام دادند و با انتخاب صحیح مردم، 
این راه که راه خدمت به مردم و خدمت به 

ایران سرافراز است ادامه پیدا خواهد کرد.

استاندار فارس: 

 اصل بی طرفی در سفر نامزدهای ریاست جمهوری
 به استان رعایت می شود

بوشــهر- فاطمه  کرمپورنیا :مدیرکل صنعت، معدن 
وتجارت استان بوشهر از انجام ۳۰۵ مورد بازرسی و نظارت 
از بنگاه های املاک و مستغلات در استان بوشهر از ابتدای 

سال جاری تاکنون خبر داد.
 مهدی صفوی در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: از ۳۰۵ 
مورد بازرسی صورت گرفته از بنگاه های املاک و مستغلات 
استان طی سال جاری، حدود چهار فقره پرونده تخلف برای 

سیر مراحل قانونی به تعزیرات حکومتی ارسال شده است
صفوی با اشــاره بــه اهمیت موضوع حمایــت از حقوق 
مصرف کنندگان و بررسی احصای چالش ها از بنگاه املاک 
و مستغلات عنوان کرد: طی یکسال گذشته ۳۸ هزار و ۵۱۶ 
مورد بازرســی به همراه تشــکیل ۳۱۳ فقره پرونده تخلف 

برای اجرای قانون به تعزیرات حکومتی ارجاع شده است.
وی با اشــاره بر تداوم بازرســی و نظارت هــا تاکید کرد: 

اقدامــات نظارتــی ایــن اداره کل در راســتای صیانت از 
حقوق مصرف کنندگان همچنان با جدیت و با اســتفاده از 
توان و ظرفیت همه دســتگاه های نظارتی استانی در حال 
پیگیــری بوده و با متخلفان طبق قوانین و مقررات برخورد 
خواهد شد.مدیر کل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر 
تصریح کرد: شــهروندان در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
از بنگاه های امــلاک اعم از تنظیم مبایعــه نامه بدون کد 
رهگیــری، عدم احراز هویت طرفین معامله، عدم بررســی 
صحــت مالکیت ملک، دریافت حق الزحمه بیشــتر از نرخ 
مصوب، دریافت بیعانه، جعل اســناد، تأسیس دفتر مشاور 
املاک بدون مجوز لازم و غیره می توانند گزارش خود را به 

واحد رسیدگی به شکایات مردمی اعلام کنند.

مدیرکل صمت استان بوشهر خبر داد؛

بنگاههایاملاکومستغلاتاستانبوشهربازرسیونظارتمیشوند

او اضافه کرد: یک  همدلی-لرستان- نسرین قربانی: 
پروژه در پایاب ســد ایوشــان با قابلیت آبیاری تحت فشار 
۶۳۰هکتــار روز پنجشــنبه بــا حضور معــاون وزیر جهاد 

کشاورزی افتتاح می شود.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی لرســتان با بیان اینکه 
۴۶۰پروژۀ بخش کشاورزی در دولت سیزدهم در این استان 
افتتاح شده است، یادآور شــد: این پروژه ها به اشتغال زایی 
مناسبی در لرستان منجر شده است.شاهرخی با اعلام اینکه 

۲۵۰واحد غیرفعال بخش کشــاورزی در دولت سیزدهم به 
چرخۀ تولید بازگشته است، بیان کرد: با فعال شدن ۱۶واحد 
مرغداری گوشــتی تولید مرغ به ۳۰درصد بیشــتر از نیاز 
لرستان رسیده است.او با اشــاره به ذخیره سازی ۳۰۰۰تن 
مرغ در لرستان، عنوان کرد: نخستین محمولۀ مرغ صادراتی 
این اســتان در امسال به کشورهای همسایه صادر می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان با تأکید به فعال شدن 
ایستگاه پمپاژ قاضی آباد دورود پس از پنج سال، اعلام کرد: 

۱۰میلیارد تومان از اعتبــارات ملی را برای این پروژه اخذ 
کرده ایم.شــاهرخی اضافه کرد: ایســتگاه پمپاژ قاضی آباد 
دورود ۸۰۰هکتار از اراضی این شهرســتان را آبی می کند 
و تولید محصولات کشاورزی به رشد چهاربرابری می رسد.

او با بیان ســرمایه گذاری 7۰درصدی بخش خصوصی برای 
آبی کردن ۲۰۰هکتار از اراضی در مجاورت ســد ایوشــان، 
متذّکر شد: بخش خصوصی ۱۹میلیارد تومان در این پروژه 

سرمایه گذاری کرده است
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سازمان آگهی ها
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